
Referat af skolebestyrelsesmødet – Virum Skole 
Deltager: Lars, Dorien, Camilla, Anne, Pia, Lene, Hans Henrik, Karla, Asta Sofia, Lene, Gitte O,  

Gitte R, Jonas  

14. juni 2022 kl. 16.30 

 

Dagsorden: 

1 Formalia               

1.1 Godkendelse af dagsorden  
Godkendt  
 

1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde 9. maj 2022  
Godkendt 

 

Drøftelse/behandling af emner 
_______________________________________________________________________________ 

2.1    Høringssvar om klassedannelse i skoleåret 2023-2024 

          Skolebestyrelsen bliver hørt om antallet af klasser i skoleåret 2023-2024.  

Virum Skole står til at få 4 børnehaveklasser i skoleåret 2023/2024. Det passer med den 

bygningsmasse, Virum Skole har.  

Der er max. 24 elever i hver klasse i planlægningen.  

 

I Virum Skole distrikt er der i prognosen 96 børn til 96 pladser.  

 

Pia skriver et oplæg til høringssvar.  

 

2.2 Opfølgning på byggerier af midlertidige og permanente daginstitutioner på Virum Skole 

 

Der er møde med kommunalbestyrelsen 22. juni om daginstitution på Virum Skole, og 

skolebestyrelsen drøfter mulighederne for at påvirke beslutningen. Der er enighed om, at 

skolebestyrelsen skal forsøge at påvirke beslutningen så meget som muligt ift. at bevare 

Virum Skoles udearealer, og at der også skal være fokus på, at Virum Skole i forvejen er 

overbelastet.   

 

Drøftelsen fortsætter med den nye bestyrelse.  

 

Bestyrelsen noterer sig, at der er meget debat på de sociale medier om byggeriet.  



 

Bestyrelsen ønsker, at forvaltningen anvender de samme arealberegninger for skolebørn, 

som der regnes med ift. børnehavebørn.  

 

 

 

2.3 Generel opfølgning på kontrolleret pasning i Sfo 

Der har været spørgsmål til lukkeproceduren i Sfo. Gitte O. redegør for proceduren, hvor 

det er besluttet, at personalet ringer til de forældre, hvis børn ikke er tjekket ud ved 

lukketid. Det er vigtigt, at børnene igen lærer at tjekke ud på Aula, samt sige farvel til en 

voksen. Dette var ikke procedure under corona, hvorfor en del børn ikke har vænnet sig til 

det endnu.  

Afhentningen bør foregå, som beskrevet i Sfos velkomstfolder.  

 

Der var spørgsmål til, hvor mange forældre der skal ringes til dagligt. Det bliver der fulgt op 

på efter sommerferien.  

2.5        Medarbejderne skal på pædagogisk weekend 30. september – 1.  oktober.    

Alle medarbejdere på Virum Skole skal på pædagogisk weekend, der starter fredag d. 30. 

september kl. 12, og skolen har brug for forældrehjælp.   

 

Bestyrelsen godkender, at skolens ledelse går videre med at søge forældrehjælp til pasning 

af børnene fra kl. 12.00.  

 

2.6 Timefordelingsplan  

Skolebestyrelsen godkender, at kommende 3. årgang har en time mindre Håndværk og 

design, og en ekstra dansktime, da det p.t. ikke er muligt at få en faglinjeuddannet lærer til 

Håndværk og design. Beslutningen kan ændres, når der igen bliver tilstrækkeligt faglinje 

personale.   

 

2.7 Høringssvar om fordeling af elever.  

Kommunen ønsker at fordele tosprogede elever/elever med anden etnisk baggrund end 

dansk på kommunens skoler. Problematikken er særlig pga. de ukrainske flygtninge.  

 

Skolebestyrelsen påpeger, at det er en boligpolitisk problemstilling.  

 



Skolebestyrelsen ønsker, i lighed med skolerådet, at drøftelsen udskydes, og at bestyrelsen 

kan få sagen yderligere belyst. Bestyrelsen tilslutter sig det fælles høringssvar fra 

Skolerådet.   

 

2 Driftsforhold 

 
2.2 Meddelelse 

Skolerådet: Der kommer en udskiftning i skolerådet ifb. med skolebestyrelsesvalget.  
 
Skolerådet har drøftet inklusionsomstillingsprogrammet og foreslåede besparelser på 
særligt Sorgenfri Skole. Skolerådet arbejder hen over sommeren for at påvirke 
beslutningen, der underminerer inklusionsprogrammet.  

 
2.3 Nyt fra elevrådet   

Det afsluttende elevråd er blevet afholdt; desværre med kun få deltagere.  
Der kommer særligt fokus på fælleselevrådet i det kommende skoleår.  
 

2.4 Eventuelt                
Der blev spurgt ind til en personalemæssig beslutning, hvorefter der var en drøftelse af, 
hvordan man markerer et farvel med personale.  
 

2.5 Lukket dagsorden  
Der var ingen emner på dagsordenen. 
 

Virum Skole siger tak til den afgående bestyrelse for arbejdsindsatsen.  

Første skolebestyrelsesmøde efter sommerferien 16. august 2022 kl. 17.30 


